

## 國立臺北大學境外雙聯學位生校訂共同必修課程要點

112年1月4日111學年度第2學期 校級課程委員會議通過

- 一、國立臺北大學（以下簡稱本校）為因應國際化趨勢，提供境外雙聯學位生優質學習環境，使學士班境外雙聯學位生修習校訂共同必修課程有所依循，特訂定本要點。
- 二、本要點所稱境外雙聯學位生，指依本校與境外學校簽訂之跨國雙學位制協議書規定，核准入學本校修讀跨國雙學位之境外學生。
- 三、境外雙聯學位生校訂共同必修課程總學分數至少16學分。其學分數安排如下：
  - （一）基礎課程：
    1. 體育：4學分。1門課為2學分。
    2. 程式設計課程：免修。
  - （二）語文通識：
    1. 外文領域：抵免或免修。母語為華語者須修習至少4學分。
    2. 華語文領域：須修習至少4學分。母語為華語者免修。
  - （三）向度通識：須修習至少8學分，不受六大向度中任五向度至少各選讀1門課之規範限制。
- 四、本校境外雙聯學位生校訂共同必修課程之師資、科目、排課等事宜，由通識教育中心、語言中心、華語中心、體育室負責規劃辦理。
- 五、本要點應經校級課程委員會議通過，陳請校長核定後實施；修訂時亦同。

## **National Taipei University International Dual Degree Program Revision Guideline for Common Required Courses**

- I. In order to address global trends and provide an exceptional learning environment for international dual degree programs, National Taipei University ("this university") has established this guideline as a basis to work with other international dual degree program universities and establish common required courses for undergraduate studies.
- II. The definition of international dual degree program students in this guideline refers to students from foreign universities that have signed international dual degree program agreements with this university and have been admitted to study at National Taipei University.
- III. The total number of credits in common required courses with the international dual degree program university must contain a minimum of 16 credits. The credits shall be arranged as the following:
  - (I) Foundational courses:
    1. Physical education: 4 credits. 1 course is 2 credits.
    2. Program design course: Exemption.
  - (II) General language education:
    1. Field of foreign language: Credited or exempt. Those who's native language is Chinese must take a minimum of 4 credits.
    2. Field of Chinese language: A minimum of 4 credits is required. Those who's native language is Chinese are exempt.
  - (III) Pillars of general education: A minimum of 8 credits must be taken, but the requirement of taking at least 1 course from 5 of the 6 pillars has been removed.
- IV. The faculty, subjects, and class schedules of required courses in this university's international dual degree program shall be planned and implemented by the Center for General Education, Language Center, Chinese Language Center, and Office of Physical Education.
- V. This guideline is passed in the university-level curriculum committee and submitted to the dean for approval before implementation; the same is true of revisions.